
Generalforsamling 

den 20. februar 2018 

Dronningeværelset 

 
 

Dagsorden: 

 

Punkt 1: Valg af dirigent og referent 

Dirigent: Kjeld A. Espersen 

Referent: Poula Andreasen 

 

Punkt 2:  Fremlæggelse af bestyrelsens beretning 

Formand Egon Sørensens formandsberetning: 

Aktiviteterne i 2017 har været på niveau med tidligere år, men vi har haft den glæde, at der har været 

bedre tilslutning til arrangementerne. 

I første halvår afholdt vi vore møder i Frivillighuset i Storegade 25, men fra starten af efterårssæsonen er vi 

kommet tilbage i Dronningeværelset i Det gamle Rådhus. 

I løbet af vinteren fik vi en aftale om samarbejde med Varde Bibliotek, således at vi kan afholde vore fore-

drag i Salonen på biblioteket, samt at vi kommer med i bibliotekets kalender, deres publikation over arran-

gementer og annoncering af arrangementer herunder næste uges aktiviteter, der annonceres hver lørdag i 

JV og tirsdag i Ugeavisen. Økonomisk er det os, der betaler foredragsholderen, og vi får 75% af entreind-

tægten. Kaffe/vin er for bibliotekets regning. 

Den forøgede synliggørelse af vore foredrag har resulteret i, at der har været mellem 33 og 45 deltagere til 

de tre arrangementer, der indtil nu har været i Salonen. 

Foredragene i 2017 har været: 

10.01. Udvandrerne, hvem var de, og hvor blev de af? v/Hans Peder Poulsen 

25.04. Det Danske Kancelli v/Ulrich Alster Klug 

12.09. Kvindfolk og fattigfolk på landet i 1800-tallet v/Agnete Birger Madsen 

14.11. Da vore forfædre var fæstebønder v/Jørgen Dieckmann Rasmussen 

Ved vore workshops, som nu holdes i Dronningeværelset, har vi bl.a. haft følgende emner på programmet: 

Oplæg til kursus i Legacy, Historiske kort, Lægdsruller samt besøg af en bibliotekar, der fortalte om emnet: 

Hvad gemmer biblioteket, som kan bruges i slægtsforskningen. 

Det var meningen, at workshoppen også skulle bruges til hjælp og erfaringsudveksling. Det synes jeg ikke 

rigtig fungerer. Jeg vil her opfordre til, at vi bruger hinanden. Er der nogen, der sidder med et spørgsmål 

eller et problem, så kom med det. Vi kan alle blive klogere af det. Der er ikke et spørgsmål, der er for ”lille” 

til at blive vendt i vor flok. 

Lørdag den 30.09. afholdt vi en Slægtsforsker Café på biblioteket. Vi var tre fra bestyrelsen, der stod til rå-

dighed for besøgende, og vi var optaget hele tiden. De besøgende var i alle aldre, lige fra teenagere til pen-

sionister. Det var en succes, der godt kan gentages. 

I november måned planlagde vi et begynderkursus i Legacy 9. Kurset er under afvikling nu med 10 delta-

gere.  

Der har i årets løb været tilgang af medlemmer. I dag er medlemstallet 44.  

De to hovedorganisationer DIS Danmark og SSF er i gang med en sammenlægning. Det vil der blive oriente-

ret om under Eventuelt.  

 

 



Punkt 3: Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

Carsten Michaelsen omdelte det reviderede regnskab og gennemgik det - godkendt. 

 

Punkt 4: Kassereren fremlægger budget og bestyrelsens forslag til kontingentet for året 

Carsten Michaelsen havde ikke lavet decideret budget, men sagde, at budgettet ligner det fremlagte og 

godkendte regnskab for 2017, hvorfor bestyrelsen foreslog uændret kontingent - vedtaget. 

 

Punkt 5: Valg af medlemmer til bestyrelsen 

På valg er: Carsten Michaelsen og Hans Erik Thomsen.  

Carsten modtager genvalg, - genvalgt.  

Hans Erik modtager ikke genvalg - nyvalgt blev Richard Lauridsen. 

 

Punkt 6: Valg af suppleanter til bestyrelsen 

På valg er: Åse K. Madsen og Leif Petersen. 

Åse modtager genvalg - genvalgt.  

Leif modtager ikke genvalg – nyvalgt blev Kjeld A. Espersen. 

 

Punkt 7: Valg af revisor og revisorsuppleant 

Erik Mortensen og Ole Nørskov blev genvalgt. 

 

Punkt 8: Fastlæggelse af kontingent 

Kontingentet uændret 75 kr.  

 

Punkt 9: Behandling af indkomne forslag 

Ingen forslag. 

 

Punkt 10: Eventuelt  

Formand Egon Sørensen takkede de afgående bestyrelsesmedlemmer for deres arbejde i bestyrelsen. Der-

efter var der en foreløbig orientering vedrørende status på den eventuelle sammenlægning mellem DIS 

Danmark og SSF, men da begge foreninger afholder generalforsamling i løbet af marts/april, er der endnu 

ingen afklaring. Flere af vore medlemmer er lidt betænkelige omkring en sammenlægning, og bestyrelsen 

fik i opdrag at arbejde videre i den ”lidt betænkelige" ånd, der hersker blandt vore medlemmer. Generalfor-

samlingen ser gerne, at nogen af bestyrelsen møder op til DIS Danmarks generalforsamling.  

Der fremkom et forslag: at et medlem får betalt et medlemskab af Ancestry til gavn for os alle. Kunne ikke 

vedtages under Eventuelt. 

 

Dirigenten takkede for god ro og orden samt en god diskussion om sammenlægningen. 

 

Poula Andreasen 

Referent 

 

 

 

 

 

 


